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Protokół Nr ORN.0012.5.3.2017 

posiedzenia Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Olecku 

odbytego w dniu 31 marca 2017 roku 
 

Na stan 7 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 6 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku 

– Karolina Kuskowska. 

 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 Kierownik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami – Barbara Jankowska,  

 Podinspektor Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami – Adam Kosiński, 

 Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 

 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk  

powitał przybyłych na posiedzenie i przedstawił następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

2. Prace nad regulaminem dotyczącym nazewnictwa ulic i obiektów. 

3. Sprawy wniesione. 

4. Wolne wnioski. 

 

Zaproponował, aby na dzisiejszym posiedzeniu zająć się punktami 1 i 2, a punkty 3 i 4 

zrealizować na następnym posiedzeniu. 

 

Innych uwag do porządku posiedzenia komisji nie zgłaszano.  

 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie przyjęła porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu 1 – Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

 

Uwag do protokołu Nr ORN.0012.5.2.2017 nie zgłaszano. 

 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie przyjęła protokół Nr ORN.0012.5.2.2017 

posiedzenia komisji odbytego w dniu 10 marca 2017 r. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 2 – Prace nad regulaminem dotyczącym nazewnictwa ulic i obiektów. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk  

prosił o zgłaszanie uwag do projektu Regulaminu dotyczącego opiniowania wniosków  

w sprawie nazewnictwa, który wcześniej został przesłany członkom komisji. 
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Kierownik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami – Barbara Jankowska 

zgłosiła następujące poprawki: 

 w § 1 ust. 1 wykreślić „ulic, placów, pomników” – w dalszej części regulaminu odnosi 

się do wszystkich nazw – miejscowości i innych obiektów, 

 w § 2 zmienić numerację: ust. 2 pkt 1 – na ust. 2, a ust. 2 – na ust. 3. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk  

rozumie, że postaci historyczne są wyłączone z § 7 ust. 1. 

 

Kierownik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami – Barbara Jankowska 

odpowiedziała, że tak. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk  

zgłosił wątpliwości do § 7 ust. 2 pkt 1 – uważa, że należy dopisać „nie dotyczy postaci 

historycznych”. Odnośnie § 4 zapytał, czy wniosek, który nie będzie spełniał pkt 4 dotyczącego 

wskazania miejsca i obiektu, któremu ma być nadana nazwa nie spowoduje jego odrzucenia. 

 

Kierownik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami – Barbara Jankowska 

odpowiedziała, że nie. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

poinformował, że w związku ze sprawą planowanej fermy trzody chlewnej w Imionkach nie był 

w stanie się przygotować do dzisiejszej komisji. Swoje uwagi do projektu regulaminu prześle do 

biura Rady Miejskiej w ciągu tygodnia, by na kwietniowym posiedzeniu można było regulamin 

przyjąć. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk  

uważa, że należy procedować dwuetapowo, a najpierw kierować zapytanie do rodziny, czy 

wyraża zgodę. Jeżeli nie – na tym etapie poprzestać. 

 

Kierownik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami – Barbara Jankowska 

zwróciła uwagę, że ważną kwestią jest określenie liczby lat od śmierci. Jest to podstawowa 

zasada, by komisja mogła takie wnioski opiniować. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

jego zdaniem należy uzależniać raczej od tego, ile trwa proces sprawdzania osoby. Okres żałoby 

trwa rok, a potem jest pewnie długi okres - po pierwsze uzyskania zgody rodziny, a następnie 

sprawdzenia w instytucjach. 

 

Kierownik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami – Barbara Jankowska 

poinformowała, że w okresie od ostatniego posiedzenia i po ukazaniu się artykułu w „Głosie 

Olecka” zgłaszały się do niej osoby, bo wypowiedzieć się o osobach zgłoszonych do 

upamiętnienia. Informowała te osoby, że uzyskanych informacji nie będzie przekazywała 

komisji, gdyż nie jest do tego upoważniona. Jeśli ktoś chce wyrazić swoją opinię, to posiedzenia 

komisji są otwarte. Każdy może przyjść i wyjaśnić komisji swoje stanowisko „za” lub 

„przeciw”. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

powiedział, że są postaci historyczne takiego formatu, które honoruje się za życia. Chciałby, 

jeżeli przydarzy się historyczna chwila, by było to możliwe. 
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Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk  

wtrącił, że dlatego w § 7 ust. 1 projektu regulaminu zawarto zdanie drugie w brzmieniu 

„Odstępstwo od tej zasady jest dopuszczalne w szczególnie uzasadnionych przypadkach”. 

 

Kierownik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami – Barbara Jankowska 

spotkała się z taką opinią, że nawet jeżeli rodzina wyrazi zgodę, a właściwie każdy może 

zawnioskować o nadanie nazwy, nie ma ograniczenia, bo tylko przy placówkach szkolnych  

z ustawy wynika kto może wnioskować, to i tak patrząc jak się ludzie wyrażają  

w internecie można taką osobę narazić tuż po śmierci na ostrą krytykę, a osoba ta niestety nie 

będzie w stanie się bronić. To nawet jest karalne. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

stwierdził, że takie sprawy zgłasza się do prokuratury. Jest tylko jednym z radnych, który jest 

przeciwko ustalaniu liczy lat od śmierci. Jeżeli reszta radnych go przegłosuje, że ma być 5 czy 

10 lat to trudno. Mówi tylko o swoich argumentach. 

 

Kierownik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami – Barbara Jankowska 

poinformowała, że zgodnie z prośbą komisji wnioski, które wpłynęły opublikowano  

w Biuletynie Informacji Publicznej w zakładce Rejestry i ewidencje – utworzono podkategorię 

dotyczącą propozycji nazw, które wpłynęły – oczywiście po uzyskaniu pisemnej zgody 

wnioskodawców. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zapytał, czy w związku ze zgłoszonymi osobami wysyłano jakieś pisma na zewnątrz. 

 

Kierownik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami – Barbara Jankowska 

odpowiedziała, że wyłącznie wystąpiono z indywidualnymi wnioskami do ewidencji ludności  

o udostępnienie danych osobowych. Nie ma jeszcze odpowiedzi na żaden wniosek, ale od pani 

kierownik wydziału spraw obywatelskich, zdrowia i działalności gospodarczej otrzymała 

informację, że w niektórych przypadkach jest problem z ustaleniem członków rodziny. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

powiedział, że jeżeli jest kłopot odnośnie rodzin osób przez niego zgłoszonych jest w stanie 

pomóc. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk  

prosił o naniesienie następujących poprawek w projekcie regulaminu: 

 w § 1 ust. 3 pkt 1-3 przed słowem „wydziałem” wstawić myślniki, 

 w § 9 ust. 3 słowo zbiorze zastąpić „rejestrze”, 

 w § 7 ust. 2 pkt 1 wykreślić słowo „opinii”, 

 zmienić brzmienie § 8 na następujące „Zmiana istniejącej nazwy na nową może nastąpić 

wyłącznie w wyjątkowych i uzasadnionych przypadkach po przeprowadzeniu 

konsultacji z mieszkańcami. Procedura zmiany odbywa się w trybie nadania nowej 

nazwy.” 

 

Kierownik Wydziału Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami – Barbara Jankowska 

zapytała, czy na następnym posiedzeniu będzie można podjąć dyskusję w sprawie zmiany nazw 

ulic: Mareckiego, Armii Ludowej i Bohaterów Białostocczyzny. Wpłynęły już propozycje nazw, 

które przekazała przewodniczącemu komisji. Poinformowała, że wpłynęły następujące 

propozycje: 
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Dotychczasowa 

nazwa ulicy 

Zgłaszający Propozycja nowej nazwy Uwagi 

Armii Ludowej Czesław G. 

Czesława Miłosza – 38 

głosów 

Karola Wojtyły – 29 

głosów 

Mieszkańcy wybrali 

spośród wcześniej 

zgłoszonych 

propozycji: 

Czesława Miłosza, 

Karola Wojtyły 

Tadeusza Różewicza, 

Agnieszki Osieckiej, 

Jana Brzechwy, 

Zygmunta 

Krasińskiego, 

Konstantego Ildefonsa 

Gałczyńskiego, 

Wisławy Szymborskiej, 

Bolesława Leśmiana. 

Mereckiego Teresa P. Jana Pawła Woronicza  

Bohaterów 

Białostocczyzny 
Dominika S. 

Stanisława Wyspiańskiego 

Jana Brzechwy 

Janusza Korczaka 

Jana Matejki 

Wisławy Szymborskiej 

Ks. Jana Twardowskiego 

Ignacego Krasickiego 

 

 Krzysztof K. 

Edwarda Stachury 

Marka Hłaski 

Melchiora Wańkowicza 

Bez wskazania 

lokalizacji 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk  

odpowiedział, że tak. Prosił o przesłanie zgłoszonych propozycji oraz innych związanych z tym 

materiałów wszystkim członkom komisji. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

podziękowała pani kierownik za przygotowanie bardzo merytorycznego projektu regulaminu. 

Zgłosiła wniosek o nazwanie imieniem św. Franciszka z Asyżu skweru przy ul. Orzeszkowej. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk  

zgłosił wniosek o nazwanie imieniem Zbigniewa Herberta jednej z ulic „poetów”.  

 

Innych wniosków nie zgłaszano. 

 

Na tym posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

            Protokołowała         Przewodniczący Komisji 

 

        Karolina Kuskowska                       Wojciech Leonarczyk 


